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Rådet för Trygghet Säkerhet Folkhälsa 

 
Datum 2023-10-25 
Tid 13:00-14:00 
Plats Lageråssalen 
Deltagare Birgit Birgersson-Brorsson 

Mats Gunnarsson 
Roine Olsson 
Robert Manea 
Bengt-Åke Karlsson 
Ulf Svensson 
Carsten Johansson 
Willy Söderdahl 
Jimmy Rask 
Niklas Joelsson 
Paul Andersson 
Christopher Ekenberg 
Gabriella Leandersson, brotts- 
förebyggande samordnare 
Maria Torstensson, 
Folkhälsostrateg/ANDT-
samordnare 
Johanna Lilja, sekreterare 
 

Frånvarande:  
Stefan Welander 
Jörgen Englin 
Benny Karlsson 
Karolina Widerberg 
Lina Jörnkrans 
Viveka Olofsson 
Lars Ericsson, kommunchef 
Henrik Johnsson, säkerhetschef 
 

   
 
 

 

1. Mötets öppnande 
Birgit Birgersson-Brorsson öppnade mötet och närvaro togs.  
 
 

2. Lägesbild 
Folkhälsosamordnare och brottsförebyggande samordnare föredrar en 
kortare version av lägesbilden utifrån några av de sen tidigare etablerade 
kategorierna. 
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Narkotika 
Något som diskuteras mycket nu är kokain – en drog som är svår att 
”upptäcka” då den ofta används på arenor där fältare, trygghetsvärdar m fl 
ej vistas och det lämnar inte samma spår som många andra droger.  
Det finns dock inget som tyder på att vi har ett större eller mindre bruk än 
andra kommuner, men man ser en ökning nationellt på ökade polisbeslag, 
ökade tullbeslag och rapporter från vården.  
En plats som sticker ut i Sölvesborg är Danagatan, där det både förekommit 
våldsbrott m m och där man ofta hittar rester som tyder på narkotikabruk.  
 
På fråga om gym och försäljning av doping så berättar Maria om att vi har 
en dopingsamordnare i Blekinge som rapporterar tillbaka när det dyker upp 
något som rör den delen.  
 
Alla tips av värde översänds till polisen.  
 
Om ca 2 veckor kommer den s k LUPP-enkäten att genomföras i högstadie- 
och gymnasieskola (hög svarsfrekvens/anonyma svar). Undersökningen 
genomfördes även 2020 och en drogvaneenkät genomfördes 2022, vilket 
ger oss möjlighet att göra en analys av förändring över tid. Analysen ställs 
såklart mot lägesbilden.  
 
Tillgreppsbrott 
Tyvärr har den nya ägaren till Lasses Kiosk drabbats 2 ggr på kortare tid. 
Det har även förekommit dieselstölder i Hermans heja. TitanX har drabbats 
av stölder, men hoppas kunna dra nytta av sina övervakningskameror. 
(Påhlssons glasskiosk på Havsudden har blivit utsatt för förstörelse, men 
vid sista tillfället stals ingenting.) 
 
Ungdomar 
Tillhåll har tillskapats på Hjortakroken och det cirkulerar ungdomsgäng 
som bl a stör verksamheten på Nova/Luna. I övrigt är det a-traktormiljön 
som utpekar sig likt tidigare.  
 
Missbruk/psykisk ohälsa  
Den psykiska ohälsan ökar nationellt och även i Sölvesborg. Det finns 
människor som ringer in för att de inte vet var de ska vända sig och det är 
en svår grupp att arbeta med. TSF har börjat titta på vad andra kommuner 
gör för bra saker. I Skåne finns bl a psykiatriambulans med en vanlig 
sjuksköterska en psykiatrisjuksköterska. En liknande typ av ambulans har 
diskuterats i länet, inte i dagsläget, men skulle kunna vara en bro till andra 
insatser. Frågan har ställts till Robert Lindén, ordf i Region Blekinge om 
detta är något regionen vill jobba med eller inte, och i så fall varför inte.  
 
När det gäller psykisk hälsa är det svårt att jämföra statistik med tanke på 
reformer och olika resurser mellan åren.  
 
Hur hanterar vi det normala ”dåligmåendet”? Ibland upplevs det som att man 
inte tillåts må dåligt, utan hamnar direkt i en diagnos som säger psykisk 
ohälsa.  
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- Det finns en kampanj, ”Ibland suger livet”, med material och information om 
stödvägar och man jobbar med den här typen av information i skolan.  
 
Kameraövervakning  
Tre stycken nya kameror är på plats och ytterligare en på gång att sättas 
upp. De tillhör polisen och skyltar har satts upp för att informera om att det 
pågår kameraövervakning. Vi har fortfarande kvar ”vår” kamera vid 
järnvägsstationen. Det har förts diskussion, även under förra 
mandatperioden, kring andra typer av kameror att sätta vid t ex Slottet. 
Håller lagen runt övervakningskamerorna på att luckras upp? Frågan tas 
med tillbaka till säkerhetschefen.  
 
 

3. Förslag och åtgärder 
 
SSPF 
Under september drogs SSPF-samverkan (Skola, Socialtjänst, Polis och 
Fritid) igång. Tanken är fortsatt att börja med färre individer för att komma 
in i arbetet, som kräver resurser och engagemang från flera avdelningar. 
Man har inriktat sig på unga, 12-18 år, och i det man kallar 
Sölvesborgsmodellen kommer man att jobba i styrgrupp, koordinator 
(brottsförebyggande samordnare) och arbetsgrupp. Modellen bygger på 
samtycke från båda vårdnadshavarna i de fall man identifierat en ungdom 
som det finns oro runt. Man kommer att börja med 3 individer under en 
pilotperiod efter årsskiftet och utvärdera därefter.  
Vi kommer att samla de resurser vi har i den kommunala verktygslådan och 
med hjälp Region Blekinge.  
 
 
Ökat brottsförebyggande ansvar för kommunen 
TSF har ansökt om medel hos Brottsförebyggande Rådet och detta har 
beviljats. TSF har tagit in en extern, objektiv part för utvärdering av 
verksamheten - Robert Andersson, professor i kriminologi, tillsammans med 
åtta studenter. 

 
 

4. Nästa möte 
Nästa möte äger rum onsdagen den 13 december, kl.13:00-15:00 i 
Lageråssalen, Stadshuset, Sölvesborg. 
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